

Al Ameri Launches First Barter Network in Middle East

Media Coverage Report

09 March 2016

Publication: The Peninsula Page: Front page Business and continued page 26 Date: 09/03/2016



26 Peninsula | WEDNESDAY 9 MARCH 2016

BUSINESS

Al Ameri launches Mideast's first-ever barter network

Member organisations and individuals will he able to trade goods and services for their equals without use of cash money.

The Peninsula

DOHA: Al Ameri International, a Qatar company specialised in developing technology products and solutions with innovation, launched yesterday the first-of-its-kind barter network in the Middle East where member organ-isations and individuals will be able to tendo anodic and environ. for those Isations and individuals will be able to trade goods and services for their equals without use of cash moneys. The unique network, named 'Gulf Barter (GulfBarter.com) revives the his-

Barter (GulfBarter.com) revives the his-torical barter method which was the primary method of conducting busi-ness that prevailed for centuries. The Gulf Barter Network provides one window solution for complete Bar-ter Trade Management through web

portal and responsive mobile web. However, 'Galf Barter' offers a way for businesses to supplement heir existing income through the process of trading their excess capacity or slow moving their excess capacity or slow moving the economy a busines, cover care built and an acquients. Fund the marker ing campaigns, reward customers, improve staff moral and enhance their the seconomy a busines, cover care built and an acquients. Fund the marker ing campaigns, reward customers, improve staff moral and enhance their the seconomy and the strategiest of the strategiest of the second strategiest of the work of the second strategiest of the strategiest of the second strategiest of the the second strategiest of the second the second strategiest of the second strategiest of the second strategiest of the second strategiest of the second part of the second strategiest of the match of escalating sales, saving cash and recovering value from excess or perishable production capacity. It also provides a trading platform and backeeping system for its members or cleants to provide a trading platform and backeeping system for its members or cleants to provide a trading platform and backeeping system for its members or cleants to provide a trading platform and backeeping system for its members or cleants to provide a trading platform and backeeping system for its members or cleants to provide a barcer opportunities."

<text><text><text><text><text>



1 Fahad Al Ameri, the company's CEO, at the launch.

Publication: Qatar Tribune Page: Front page of Newspaper and continued on front page business Date: 09/03/2016

Doha-based firm launches country's first barter platform

ASIF IQBAL

QATAR-BASED Al Ameri Interna-tional on Tuesday launched a first-of-its-kind barter platform – gulf-barter.com – in the Middle East where member organisations and individuals will be able to trade goods and services without using cash.

ness that prevailed for centuries. It provides a one-window solution for complete barter trade manage-ment through a web portal and responsive mobile web. 'Chief Ex-ecutive Officer of Al Ameri Inter-national Fahad al Ameri told Qa-tar Tribune. He said the platform offers a way for businesses to supplement their

individuals will be able to trade goods and services without using cash. Such a platform will address the problem of liquidity, which is among the many factors that hinder growth of small and medium enterprises (SMEs) in the country and the re-gion. "Gulf Barter revives the pri-mary method of conducting busi-



Al Ameri International CEO Fahad al Ameri. (JALAL PATHIYOOR)

He said it also provides a trading platform and bookkeeping system for its members or clients to provide

barter opportunities. The said business owners strugte with the excess stocks. Traditionally, this inventory is business of the said of the said of the provided of the said of the said of the said of the provided of the said of the said of the provided of the said of the said of the provided of the said of the said of the provided of the said of the said of the provided of the said of the said of the provided of the said of the said of the provided of the said of

TURN TO PAGE 21

'Barter to be used to recover debts'

CONTINUED FROM PG 1

Ameri indicated that barter may also be introduced into existing contracts to recover debts, for example when the original payment terms have failed. "A similar example can

"A similar example can be seen in oil concession contracts, where a state grants concession rights to a particular oil company in return for a share in the oil to be extracted or the revenues," he said. Ameri explained that there

Ameri explained that there are two ways to increase cash flow - reduce costs and create additional sales.

"Gulf Barter does both. It provides business owners the opportunity to acquire what they need with what they have and allows them to preserve their working capital for other needs," he said.

Gulf Barter creates a single database that will offer comprehensive services along with reporting of number of users, business and products details through a single login. تسهم في مقاومة التضخم عبر تحريك المخزون الراكد وتوفير السيولة عبر الإنترنت

تدشين أول شبكة في الشرق الأوسط بالدوحة للمقايضة

٥ الموحة - القرن التلكة شركة العادري المولسة وهي شريبة التلكية شركة العادري المولسة وهي شريبة التربية متخصصة في تحقيل قدمت الإشراء مواسلة العالم، بون عناء، وهذا هو الإلوسة التلكية المركز في منطقة الشرق الإلوسة التلكية إلى شريبة في منطقة الشرق الإلوسة التلكية المركز في منطقة الشرق الإلوسة التلكية المركز في منطقة الشرق الإلوسة التلكية المركز في منطقة المركز الإلوسة التلكية المركز المركز المركز المركز المركز المركز في المركز المر المركز المركز المركز المر المرمز المر

معنّان المتنفسة بعن التي تقرير . معنّان المتنفسة التي تقرير . العملوت النها المسالا "ستعلق التي تقرير . العملوت النها المسالا "ستعلق التي تقريب المعلوم التعادية العادية المعادية ا



، الإساسية. بذكر أن (ش وغيرها من البيانات الإساسية بركز أن النيعة القايضة الطليعية المنزوع من التصويريويية. من العادي الدولية والرحمن للتصويريويية. الإحصالات والمعلوفات الذي يقدم بحوية المناسلة ومنوعة من الحلول البلتيزة والتطوير المواقع البرايع الالتكونية والتطوير تشيقات الهائف السوول وكالة براحمالام إضافة إلى تحصيم وتقافت محتول الحمالام إضافة إلى تحصيم وتقافت محتول الحمالام إضافة (الالان بذلك المحتول الالتكونية الالالات بنائه الالالات بذلك

Publication: Lusail Newspaper Page: 5 Date: 09/03/2016

9.3 تريليون دولار رأس مال معطل في العالم **«العامري الدولية» تدنننن أول نننبكة إلكترونية** للمقايضة في النننرق الأوسط

محمد عبدالعال

دشنت شركة العامري الدوابية، الشركة القطرية المتخصصة في تطوير الحلول والخدمات التكنولوجية، «شبكة المقايضة الخليجية» التي تعد أول شبكة في منطقة والخدمات عبر الإنترنت، من خلال إنشاء نظام لإبرام صفقات المقايضة بدون مقابل نقدى.

قال فهد بن عبدالقادر العامري، الرئيس التنفيذي للشركة، مؤسس «المقايضة الخليجية»، إن الشبكة الذي استغرق الإعداد لها نحو 8 أشهر، تستهدف إعادة إحياء نظام المقايضة القديم المعروف تاريخياً، ليسهم في تحريك المخزونات الراكدة لدى الشركات وتوفير السيولة النقدية لأصحاب الإعمال ليمكن استغلالها في مجالات أخرى، بما يسهم في مكافحة التضخم.

وإضاف في تصريحات صحفية على هامش حفل التدشين، أمس: «الشبكة ستسهم في تحريك السلع التي تبلى وتفسد إن لم يتم التصرف فيها بسرعة، والمنتجات النهائية التي تعرضت لإغراق سوقي وهي في مجملها بعض من أشكال الريح الفائت التي تحولت إلى خسارة محققة يستحيل تعويضها، وهو ما يعرف اصطلاحاً ب (رأس المال المعطل) الذي تقدر قيمته الإجمالية حول العالم بنحو 9.3 تريليون دولار أمريكي».

وتابع: «لن يقتصر الأمر على المنتجات والسلع فحسب، بل سيتخطاه ليغطي غرف



فهد بن عبدالقادر العامري

الفنادق الشاغرة، وتذاكر وتصاريح الدخول التي يصعب بيعها، بالإضافة إلى المساحات الإعلانية التي لم تسنح الفرصة لبيعها».

رتحديد التي مستع المرتب تبيعهم وتوفر الشبكة حلاً لنظام مقايضة تجارية متكامل من خلال بوابة الكترونية ومختلف شبكات ومنصات المهوانف المتحركة، عبر إنشاء قاعدة بيانات موحدة يئم من خلالها طرح الخدمات والمنتجات وإحصاء عدد المستخدمين وقطاعات الأعصال والأفراد وتفاصيل المنتجات وغيرها من البيانات الأساسية.

وأوضح «العامري»، أن التسجيل عبر الموقع الإلكتروني للشبكة سيكون مقتصراً على

الشركات الرسمية المنشأة بشكل قانونى في أي من دول مجلس التعاون، عبر دفع رسم اشتراك سنوى قدره 1000 ريال قطرى.

واشار إلى أنَّ دور الشبكَة بِقَتَصَّر على توفير منصة لأصحاب الشركات ورجال الأعمال بشكل يضمن التواصل المباشر فيما بينهم، دون تدخل الشبكة في تاطير العلاقة القادضة القادضة

واكد عدم وجبود حدود قصبوى لتحميل المنتجات أو السلع من جانب الشركات المسجلة في الشيكة. التي قال إنها ستشهد توسعات خيلال الفترة المقبلة لتضم كافة الدول العربية الأخرى تحت مسميات أخرى. وليس الخليجية فقط

وقال إن شبكة المقايضة الخليجية ستساعد وتدعم النشركات وأصبحاب الأعمال والمشروعات خاصة الصغيرة والمتوسطة على استقطاب عملاء جدد إلى عالم التجارة والأعمال، دون التاثير على الميعات الحالية القائمة على أسباس النقد الذي تحققه الشركات والأفراد الأعضاء بالشبكة.

وأضاف أن شبكة المقايضة الخليجية تتيع إمكانية قيام الشركات وأصحاب الأعصال الأعضاء بشراء الإعلانات نظير منتجاتهم وخدماتهم بدلاً من الدفع النقدي لها، بشكل يسهم في تقليص التكلفة الكلية للأعمال. وتابع: «في حال المقايضة وقت الكساد أو ركود المخزون، يمكن لأصحاب الأعمال تمويل حملاتهم الدعائية والإعلانية والترويجية لاستقطاب العملاء المشترين بالنقد وبصورة مياشرة». Publication: Al Arab Page: Economy font page and pg.4 Date: 09/03/2016



130 ألف شركة مسجلة في قطر تستفيد من «المقايضة الخليجية»



موتحدا الموردانية (مواحداً الموردانية () مواحد الموردانية () مواحد الموجد () مواحد () مواحد () مواحد ()

تدشين أول شبكة إقليمية عبر الإنترنت

130 ألف شركة مسجلة تستفيد من «المقايضة الخليجية»

الطنفت شركة المامري الدولية (شركة فطرية متحصمة من تطوير الحاولي والاحصات الكنولوجيه) إلى شنكة في منطقة الشرك فاوسط لمقايضة انسلع والمتنجات والاحصات عبرالإنترنت، وخلك من خلال إنشاء نظام الإيام صفقات المقايضة من دول نظير تقدي.

gandana and

عقبات وهلج الما قدرتي قد اربلسر اللم في المدرقي قد اربلسر اللم و بعدة المدرم مسرد المناقر منهج المدرم مسرد المناقر منهج المداقع الم المسلمات مربله الي المراقع المسلمات معرفة وما قرار المساح مربلة المربسة

أبرز المنافع والميزات التي توفرها شبكة المقايضة

الخليجية بر ايمار منتخاب الم المراكز المحالة الممحالة المحالة الم



Gulf Barter

Surface of the second

الم اليهم؟ أمر الرسيمة التي التسم مريز عنه إلى النسائر مساه التشر معتقرين به الما المسائر مسام التي المسر مثل ال التي علم المليم التي المسلم الم الم من الروانية علم المسلم الم المي ال من الروانية علم المسلم المي المي المسلم المسلم المسلم المي المي المسلم المسلم المسلم المي المي المسلم المسلم المسلم المي الم المسلم المسلم المسلم المي المي المسلم المسلم المسلم المي المي المسلم المسلم المسلم المي المي المسلم المسلم المسلم المي المسلم المسلم المسلم المي المسلم المسلم المسلم المسلم المي المسلم المي المسلم المسلم المي المسلم المسلم المسلم المسلم المي المسلم المسلم المسلم المسلم المي المسلم المي المسلم المسلم المسلم المسلم المي المسلم المسلم المسلم المسلم المي المسلم المي المسلم المسلم المسلم المي المي المسلم المي المسلم المي المسلم المي المسلم المي المم المي المي المم ا

وسافسن

بأرب وأحيده أن يستم مرتبك أعليت الكيب البراني المليت الكيب التولية مراجع خطرة عدم التولية مراجع المالية المراجع مراجع السالم المراجع مراجع المراجع المراجع مراجع المراجع المراجع المراجع المراجع مراجعة بالمراجع المراجع المراجع المراجع مراجع المراجع المراجع المراجع مراجع المراجع المراجع المراجع مراجع المراجع المراجع

سیمر مندن المالات میافیة عب الندر البر از از خدراند نام بندر اللا با با بر اللات

معا المنابعة المحتلة المستارة الملة معنى المريد الما مستار والله الأسلار للمحرم المريخ مستار المستورية المريخ من المريخ المستورية المريخ المريخ المسترار المستورية المريخ المسترار المحتلة المريخة المحتلة المحتلة المحتلة المريخة المحتلة المحتلة المحتلة المريخة المحتلة المحتلة المريخة المحتم المحتم (معتر)

المعالم والمعوان المعار مسالم الاسترسان المعار معارض أنه الاسترسان المعارف مقتوم أنه الاسترا المعارف مقتوم المعار المعار المعارف المعارف المعارفة معارف المعارف المعارفة والمعار المعارف المعارفة والمعارفة المعارفة المعارفة والمعارفة المعارفة المعارفة والمعارفة المعارفة المعارفة والمعارفة المعارفة المعارفة والمعارفة المعارف المعارفة والمعارفة المعارف المعارفة والمعارفة والمعارفة المعارف المعارفة والمعارفة والمعارفة المعارف المعارفة والمعارفة والمعارفة المعارف المعارفة معارفة والمعارفة والمعارفة المعارف والمعارفة والمعارفة والمعارفة المعارف المعارفة والمعارفة والمعارفة والمعارفة المعارفة المعارفة معارفة معارفة والمعارفة والمعارفة المعارف المعارفة معارفة والمعارفة والمعارفة المعارف المعارفة معارفة معارفة معارفة المعارفة والمعارفة والمعارفة المعارفة معارفة معارفة معارفة معارفة معارفة معارفة والمعارفة والمعارفة المعارفة معارفة المعارفة معارفة معارفة معارفة معارفة معارفة معارفة والمعارفة والمعارفة والمعارفة والمعارفة والمعارفة والمعارفة معارفة مع



للسلع والخدمات والأولى من نوعها



بيمناسية تدشين الشبكة، سرح فيه بن عيمةاندر المعلون، الرئيس التنتين من منتجاتها وضعتها في الأسواق العالية، لشركة العاري الدولية، بنوليه، من الشبكة منوباً حيدياً ويستنبق النظام الشبكة منوباً حيدياً ويستنبق النظام التلبية منوباً حيدياً ويستنبق النظام التلبية منوباً حيدياً ويستنبق النظام ويمكن منرب مالك البيمانة ويستنبق المنظام ويمكن منرب مالك المعلمة ويستنبق المنظام من الأصل ويقد تماني من المنتخب المعلون مدينة قلال من حصل من الأصل ويقد تماني المناسبة، من الأصل ويقد المناسبة ويستنبق المنظام من الأصل ويقد تماني المناسبة ويستنبق المنظرة من الأصل ويقد المناسبة ويستنبق المنظرة ومصلين علاماته، وأضاف العملون في المناسبة ويشتر وأضاف المعلون المناسبة المن مسلم ويستم القالية المن وأضاف المعلون ويتدانة ويتسامل المنظرة المعلوم معلمة المن الا وأضاف المعلون المالية، المناقبة المن ويتعلق المناسبة ويشام المناسبة والمعلم ومعلون ويتعلق المناسبة المناسبة ويتعلق لمن المعلمة المن الم ويتعلق من ويتعلق المعلمة، المناسبة المن المعلم ويتعلق المناسبة ويتعلم المناسبة ويتعلين ولد المنطق المن المعلم ويتعلق المناسبة ويتعلم المناسبة المعلين ومسلم المعلم ويتعلق المناسبة ويتعلم المناسبة ويتعلين المعلم المعلم ويتعلق المناسية ويتعلم المناسبة المعلم ويتعلق المنول المعلي ويتعلق المناسبة المالية ويتعلم المالية التي تعرض ويتقل المناسية المعلمية المناسة المعلم ويتعلق المعلم ويتعلين المعلم ويتعلق المناسية ويتعلم المناسبة المعلم ويتعلق المعلم ويتعلق المعلم ويتعلق ويتعلق المناسبة ويتعلم المالية التي تعلق ويتعلق المناسان ويتعلق المعلم ويتعلق الميا ويتعلق المعلمة المعلم ويتعلق المعلم ويتعلق الميا ويتعلق ويتعلق المناسبة ويتعلم المناسبة ويتعلين ويتعلق المعلم ويتعلق الميا ويتعلق المعلم ويتعلق ويتعلم ويتعلق المعلم ويتعلق المعلم ويتعلق المعلم ويتعلق المعلم ويتعلق المعلم ويتلم ويتعلق ويتمل ويتمل ويتعلق الم مناصبة تدشين الشبكة، صرح فهد بن

لإخراق سولى وهي في مجمعة بعض من الشرطة الوالحاف مجال تزييد تقاولهما للمكال الربح الناقت الذي تحميلت إلى متسارة محقتة يستميل تعليما من الشرطة الوالحافي مجال تزييد تقاولهمية متسارة محقتة يستميل تعليما المقالي المحلوم المناقع الاحكروتية. ولتقاول تعريفي منها المحلم الملامية الذي تربيبين دياره. تربيبين دياره الملكر الملامية الذي تربيبين مؤال المحلم الملامية المؤالة عالمات المحلوم المحلوم تعنيفات المحلم الملامية المؤالة عالمات المحلوم. متقال من خلال بوالة المتاريفة مجلية المحلوم المحلوم المحلوم عالي محقط محلوم متعلق من خلال بوالة المتاريفة منها المحلوم. متعلن من خلال بوالة المتاريفة محلولة معلم المحلم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم متعلق من خلال منوع المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم متعلق من خلال بوالة المتاريفة محلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلومية مترات محلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم المحلوم في منا المحل والم متعاد المحلوما من الميات تشر فيمنا لوجدائية مول العلم برافع دق وزنيتين دواره. بيترفر أمد العليل للنظام ملايضة تجارية متعلق من خلال بطلية التخليمية متورية متعلق من خلال بطلية التخليمية، موطنة متعلق من خلال بطلية المحرمة، موطنة بنام ليشم قائمة بيلالك موطنة بنام من خلالها طرح الخدمات والتتجلت وإعصام مرتباسيل النتجات ولغيرها من البيانات الاستبرة. ومن مشروع تناسلي بين على من معارة عن مشروع تناسلي بين على من

الشرطة الشية المتعدّ في مثال لعمّل وليل وما يتمتح به أفرادها من مدارف تثنية والسعة واوراية عميقة إحماد مستجدة السناعة وأخر أضافتها للتغيرة، فإنها تشم حقوة نهائية متغلورة يستليد منها مستخدمو شيئة الإنترنت.

Al Ameri launches first barter network in Middle East



Al Ameri International, a Qatar company specialised in developing technology products and solutions with innovation, launched today the first-of-its-kind barter network in the Middle East where member organisations and individuals will be able to trade goods and services for their equals without use of cash moneys. The unique network, named 'Gulf Barter (GulfBarter.com) revives the historical barter method which was the primary method of conducting business that prevailed for centuries.

The Gulf Barter Network provides one window solution for complete Barter Trade Management through web portal and responsive mobile web. However, 'Gulf Barter' offers a way for businesses to supplement their existing income through the process of trading their excess capacity or slow moving inventory for things they need; and help fight inflation. Regardless of the amount of money in the economy a business owner can still make acquisitions, create more brand awareness, fund marketing campaigns, reward customers, improve staff moral and enhance their lifestyle by trading what they have for what they need.

Commenting on the launch, Fahad Al-Ameri, the company's CEO, said: "Under this one-of-its-king platform, barter has become a much more systematic and structured system of commerce. Modern barter and trade has advanced to become an effective method of escalating sales, saving cash and recovering value from excess or perishable production capacity. It also provides a trading platform and bookkeeping system for its members or clients to provide barter opportunities." "Unsold appointment time, empty hotel rooms, unsold venue passes, unfilled advertising space, rapidly depreciating stock, end-of-line items or oversupplied products all represent lost revenue which otherwise will never be recovered. These unproductive or unsold assets are known as "dead capital" and there is an estimated 9.3 trillion dollars of it world-wide," said Al Ameri.

The Gulf Barter Network provides one window solution for complete Barter Trade Management through web portal and responsive mobile web. However, 'Gulf Barter' offers a way for businesses to supplement their existing income through the process of trading their excess capacity or slow moving inventory for things they need; and help fight inflation. Regardless of the amount of money in the economy a business owner can still make acquisitions, create more brand awareness, fund marketing campaigns, reward customers, improve staff moral and enhance their lifestyle by trading what they have for what they need.

Commenting on the launch, Fahad Al-Ameri, the company's CEO, said: "Under this one-of-its-king platform, barter has become a much more systematic and structured system of commerce. Modern barter and trade has advanced to become an effective method of escalating sales, saving cash and recovering value from excess or perishable production capacity. It also provides a trading platform and bookkeeping system for its members or clients to provide barter opportunities." "Unsold appointment time, empty hotel rooms, unsold venue passes, unfilled advertising space, rapidly depreciating stock, end-of-line items or oversupplied products all represent lost revenue which otherwise will never be recovered. These unproductive or unsold assets are known as "dead capital" and there is an estimated 9.3 trillion dollars of it world-wide: "said Al-Ameri.

The company's CEO pointed out that every business owner struggles with the excess products. "Traditionally this inventory is discounted, sold at a loss, donated or destroyed. Gulf Barter offers a new way to recover full market value for these commodities without impacting the brand or cash-paying customers. By selling "off-market" to Gulf Barter members a business retains full control over product placement and pricing. Gulf Barter matches sellers with buyers from any country, providing a new outlet to move those products," said Fahad.

Mr. Al Ameri also indicated that barter may also be introduced into existing contracts to recover debts i.e. when the original payment terms have failed. He drove an example saying: "A similar example can be seen in oil concession contracts, where a state grants concession rights to a particular oil company in return for a share in the oil to be extracted or the revenues." He concluded saying: "There are two ways to increase cash flow – reduce costs and create additional sales. Gulf Barter does both! Gulf Barter provides business owners the opportunity to acquire what they need with what they have and allows them to preserve their working capital for other needs."



Guif Barter is joint venture product of AI Ameri International & AL-Rehman Technologies (ART), a leading Information and Communications Technology provider, offering state-of-the-art software development, Mobile Application Development, ERP & CRM, web development & web designing. Business Process Outsourcing (BPO), IT outsourcing and graphic designing services. With offices located in Kingdom of Saudi, Pakistan and in the United States, ART combines vast business domain experience, technical expertise, knowledge of latest industry trends and quality-driven delivery model. ART is therefore well-positioned to offer progressive end-to-end web solutions.

Gulf Barter also creates a single database that will offer comprehensive services along with reporting of number of users, business and products details, etc. through a single login for complete services to client integrated with Facebook, Google and twitter login API. Client users will have an intuitive interface that will help them view their applications in a user-friendly way; also the complete barter profile can be managed online for users along with company profile.



Gulf Barters brings new customers to a business, without affecting the existing cash sales already being generated by the company. This will result in an increased work-portfolio, more recommendations, improved organizational skills, higher visibility and more cash sales. Gulf Barter lets businesses purchase advertising using their own products or services as payment instead of cash. This method reduces the overall cost. By trading in downtime or excess stock, a business owner can fund new promotional campaigns to attract cash-paying customers through their doors.

Sales generated via Gulf Barter are incremental business i.e. over and above existing cash income. Using this new income a business owner can offset existing cash overheads and upcoming expenses by purchasing using Gulf Barter instead. The net result is more income and cash savings.

Herein below a list of the key benefits, users of Gulf Barter Network can enjoy:

- 24 x 7 online Barter Trade
- Global access
- Turning your dead stock into a cash able revenue
- Alternate to typical Cash deals
- One window solution for all your barter needs
- · Best Value of service, everything on a single click with a minimum subscription charges





Doha-based firm launches country's first barter platform

Asif Iqbal

Doha

Qatar-based Al Ameri International on Tuesday launched a first-of-its-kind barter platform " gulfbarter.com " in the Middle East where member organisations and individuals will be able to trade goods and services without using cash.

Such a platform will address the problem of liquidity, which is among the many factors that hinder growth of small and medium enterprises (SMEs) in the country and the region.

"Gulf Barter revives the primary method of conducting business that prevailed for centuries. It provides a one-window solution for complete barter trade management through a web portal and responsive mobile web," Chief Executive Officer of Al Ameri International Fahad al Ameri told Qatar Tribune.

He said the platform offers a way for businesses to supplement their existing income through the process of trading their excess capacity or slow moving inventory.

Ameri said modern barter and trade has advanced to become an effective method of escalating sales, saving cash and recovering value from excess or perishable production capacity.